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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 11.03.2009 stillet 
følgende spørgsmål nr. 254 (Alm. del) som hermed besvares.

Spørgsmål 254:

”Vil ministeren sørge for, at ministerens ministerium bliver EMAS-registreret inden 
udgangen af 2010?”

Svar:
Fødevareministeriet gør i dag brug af en tværgående koncernstyring, som omfatter 
regler og principper for styring af en statslig institution. Den tværgående koncernstyring 
bliver omsat til krav bl.a. gennem kontraktstyring og fastlæggelse af målsætninger på 
bestemte områder. 

Fødevareministeriet tillægger miljøområdet stor betydning og har fastlagt en række 
målsætninger om energieffektivisering i overensstemmelse med regeringens beslutning 
om at arbejde for en reduktion af energiforbruget på 10% frem mod 2011. Der er i 
denne sammenhæng ved at blive indgået en såkaldt kurveknækkeraftale med 
Elsparefonden for at styrke indsatsen på området. I tillæg hertil stilles der en lang række 
miljøkrav ved indkøb, hvor der bl.a. ved indgåelse af de statslige indkøbsaftaler (hos 
Økonomistyrelsen) og i SKI’s rammeaftaler fastsættes relevante miljøkrav. 
Opfølgningen på gennemførelse af Fødevareministeriets delmål sker som led i den 
samlede koncernstyring.

Fødevareministeriet har for nærværende ingen planer om at skifte til en anden form for 
koncernstyring.
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